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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e Kormány, hogy lazít az egynapos hiányzások 
igazolásának iskolai és óvodai gyakorlatán?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az iskolai és óvodai hiányzások igazolása ma Magyarországon egyaránt csalásra kényszeríti a 
szülőket, az orvosokat és a pedagógusokat. Arról a gyakorlatról beszélek, amelyet minden szülő 
ismer: a gyermek egy múló rosszullét miatt szülői elővigyázatosságból otthon marad, de ahhoz, 
hogy másnap az óvodába vagy iskolába vissza tudjon térni, kötelező orvosi papírt vinni, hogy 
egészséges és újra közösségbe mehet.

Az orvosi igazolás kiállítása a gyakorlatban úgy történik, hogy a háziorvos bemondásra, valós 
vizsgálat nélkül, a szülő elmondása alapján állítja ki az igazolást. Ez egy kényszer szülte helyzet, 
amelyet mindenki szeretne elkerülni, ám mivel a szülő egy tanévben csak 3 napot igazolhat 
gyermekének, marad a jogi kiskapu, a törvények kijátszása, amely rossz példát mutat a 
gyermekeknek és megalázó helyzetbe hozza az érintett felnőtteket.

A plusz adminisztráció ráadásul feleslegesen terheli az egyébként is agyonterhelt 
gyermekorvosokat, értékes időt elvonva a valóban beteg gyermekek gyógyításától. Ha pedig valaki 
tényleg elviszi az orvosi váróba a gyermekét, azzal fertőzés veszélyének teszi ki magát és 
gyermekét – megint csak feleslegesen.

A problémára egyébként a Házi Gyermekorvosok Egyesülete is közleményben hívta fel a figyelmet,
az érintett felek petíciót is indítottak, Lukács László képviselőtársam pedig márciusban írásbeli 



kérdéssel fordult a minisztériumhoz, de érdemi választ sajnos nem kapott felvetéseire.

Tisztelt Miniszter úr!

Tisztában vagyunk azzal, hogy a szülő által igazolható napok számát az óvodák és iskolák saját 
házirendje határozza meg, de a minisztérium a vonatkozó rendelet módosításával, esetleg jól bevált 
helyi példák felkarolásával tudna pozitív változást eszközölni (iyen például a pomázi Sashegyi 
Sándor Általános Iskola és Gimnázium, Rendészeti Szakközépiskola esete, ahol háromról tizenötre 
emelték a szülők által igazolható napok számát, és azóta is minden a legnagyobb rendben működik).

Kérdezem tehát tisztelt Miniszter urat, hogy a szakmai-érdekképviseleti szervek bevonásával 
partnerek lennének-e abban, hogy a jelenlegi helyzeten – amely orvosetikailag aggályos, mellőzi a 
szülői felelősséget, ráadásul ellenőrizhetetlen és betarthatatlan – változtassunk?

Várom megtisztelő válaszát!

Bencsik János
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